
Vaara-kirjastojen käyttösäännöt
1.1.2023 alkaen



Tervetuloa kirjastoon

Kirjasto on paikka,
josta voit lainata erilaisia aineistoja
esimerkiksi kirjoja, lehtiä, levyjä tai pelejä.
Siellä voit myös lukea kirjoja, kuunnella musiikkia,
tehdä töitä tai vain viettää aikaa.

Kirjastokortti

Kun haluat lainata aineistoja kirjastosta,
sinulla täytyy olla kirjastokortti.
Voit käyttää kirjastokorttiasi
kaikissa Vaara-kirjastojen kirjastoissa.
Kirjastokortin saat kirjastosta.
Ensimmäinen kirjastokortti ei maksa.

Kun haet uuden kirjastokortin,
ota mukaan henkilötodistus,
jossa on kuva ja henkilötunnus.
Henkilötodistus voi olla henkilökortti, passi tai ajokortti.

Lisäksi sinun täytyy antaa osoite,
sähköpostiosoite ja puhelinnumero.
Jos osoitteesi muuttuu,
ilmoita kirjastoon uusi osoite.

Sinun täytyy myös noudattaa kirjaston sääntöjä.
Säännöt voivat muuttua.
Yleiskieliset säännöt ovat
kirjaston verkkosivulla https://vaara.finna.fi



Jos sinulle ei ole henkilötunnusta,
korttisi on voimassa vain vuoden kerrallaan.

Alle 15-vuotias tarvitsee kirjastokorttia varten

huoltajan luvan ja henkilötodistuksen.
Henkilötodistus voi olla Kela-kortti.
Luvan antaja joutuu maksamaan,
jos alle 15-vuotias ei palauta lainaa
tai rikkoo kirjaston aineistoa.

Joissakin elokuvissa ja peleissä on ikäraja.
Niitä ei voi lainata lasten kortilla.

Jos kirjastokorttisi katoaa, ilmoita heti kirjastoon.
Sen jälkeen kukaan ei voi käyttää korttiasi.
Jos joku lainaa aineistoja kortillasi,
sinä vastaat aineiston palautuksesta.

PIN-koodi eli tunnusluku

Tarvitset käyttäjätunnuksen ja tunnusluvun
kun kirjaudut verkkokirjastoon
tai haluat käyttää e-aineistoja
tai lainata automaatilla
tai käyt omatoimikirjastossa.

Käyttäjätunnus on kirjastokortin numero.
Tunnusluvun eli PIN-koodin saat kirjastosta.
Jos unohdat PIN-koodin,
saat uuden koodin kirjaston asiakaspalvelusta.



Laina-ajat, varaaminen ja uusiminen

Palauta lainasi kirjastoon ajoissa tai uusi lainasi.
Pidä huolta, että lainattu aineisto on siistissä kunnossa.
Voit uusia lainasi kirjastossa tai soittaa kirjastoon
tai uusia lainan verkkokirjastossa omilla sivuillasi.
Voit uusia lainasi seitsemän (7) kertaa.
Et voi uusia lainaa,
jos toinen asiakas on varannut sen.

Laina-aika on 1–28 vuorokautta.
Voit palauttaa aineiston mihin tahansa Vaara-kirjastoon.
Joissain kirjastoissa on palautusluukku,
Jos palautat lainan eräpäivänä luukkuun,
sen täytyy olla luukussa ennen kuin kirjasto menee kiinni.

Maksut ja aineiston korvaaminen

Lainaaminen on ilmaista,
mutta joistakin asioista täytyy maksaa.
Tärkeimmät maksut ovat tässä esitteessä.
Kaikki maksut näet kirjaston verkkosivuilta
kohdasta Asiakkaana kirjastossa Asiakkaille Maksut.
Jos palautat aineiston eräpäivän jälkeen,
sinun täytyy maksaa myöhästymismaksu eli sakko.
Jos kirjasto on lähettänyt muistutuksen palautuksesta,
sinun täytyy maksaa myös muistutuksen kulut.

Joudut maksamaan myöhästymismaksun myös silloin,
jos kirjaston verkkopalvelussa on ollut jokin vika,
ja et sen vuoksi voi uusia lainaasi.
Lasten aineistoista ei tarvitse maksaa myöhästymismaksua.



Jos aineisto katoaa tai menee rikki laina-aikana,
kerro siitä kirjaston henkilökunnalle.
Jos kirjaston aineisto rikkoo laitteitasi,
kirjasto ei korvaa sitä sinulle.

Lainausoikeuden menetys

Et voi lainata aineistoja,
jos sinulla on liikaa sakkomaksuja
tai jos rikot tai hävität kirjaston omaisuutta.
Voit lainata aineistoja uudelleen,
kun maksat sakot ja muut maksut.

Kirjaston käyttöoikeuden menetys

Kirjastossa täytyy käyttäytyä siististi.
Et voi sotkea kirjastoa tai häiritä muita ihmisiä.
Jos joku ei noudata yhteisiä sääntöjä,
kirjaston työntekijät voivat pyytää häntä poistumaan.

Jos joku aiheuttaa jatkuvasti häiriötä
tai rikkoo kirjaston omaisuutta,
hän voi menettää oikeuden käyttää kirjastoa.
Kielto käyttää kirjastoa voi kestää enintään 30 päivää.

Kaukopalvelu

Kaukolaina tarkoittaa,
että kirjasto tilaa sinulle aineiston
jostain muusta kirjastosta
kuin Vaara-kirjastoista.
Kaukolainaksi saa vain aineistoa,
jota ei ole Vaara-kirjastoissa.



Omatoimikirjastot

Jotkut Vaara-kirjastojen kirjastot
ovat omatoimikirjastoja.
Omatoimikirjasto tarkoittaa,
että voit käyttää kirjastoa myös silloin,
kun siellä ei ole työntekijöitä.
Omatoimikirjastoa voit käyttää klo 7–21
eli aamu seitsemästä ilta yhdeksään.
Jos haluat käyttää omatoimikirjastoa,
sinun täytyy tehdä asiakassopimus kirjastossa.

Tietosuoja

Tietosuoja määrittää,
mitä henkilötiedoille saa tehdä
ja miten ne pitää suojata.

Vaara-kirjastoilla on yhteinen tietojärjestelmä
ja yhteinen lainaajarekisteri.
Kirjasto saa käyttää henkilötunnusta lainaajarekisterissä.
Näin sanoo tietosuojalaki 1050/2018.

Kirjasto ei anna henkilötietoja muille.
Sinulla on oikeus tarkistaa tiedot,
joita sinusta on kirjaston rekisterissä.
Voit myös korjata tai poistaa tiedot.
Näin sanoo tietosuoja-asetus 2016/679.

Jos haluat tietää,

mitä tietoja kirjastolla on sinusta,
voit tehdä tietopyynnön.



Rekisteriseloste neuvoo,
miten teet tietopyynnön.
Rekisteriselosteen saa kirjastosta
tai verkkosivuilta https://vaara.finna.fi

Jos sinulla on toivomuksia kirjastolle,
voit kertoa niistä henkilökunnalle
tai täyttää lomakkeen netissä kohdassa Palaute.
Lisätietoa Vaara-kirjastoista saat
verkkosivuilta https://vaara.finna.fi

KIRJASTON MAKSUJA

 30 senttiä päivässä,
jos palautat lainan myöhässä

 50 senttiä päivässä,
jos palautat pikalainan myöhässä

 2 euroa, jos joudumme lähettämään
sinulle muistutuskirjeen

 2 euroa, jos et hae aineistoa,
jonka olet varannut.
Jos varaaja on lapsi,
sakkomaksua ei tule.

Jos sinulla on sakkomaksuja yli 15 euroa,
et voi lainata aineistoja
ennen kuin olet maksanut ne.



Ensimmäinen kirjastokortti on ilmainen.
Uusi kirjastokortti maksaa aikuiselle viisi euroa (5 €)
ja lapselle kaksi euroa (2 €).

Nämä ovat Joensuun seutukirjaston maksuja.
Muissa Vaara-kirjastoissa voi olla erilaiset maksut.
Lisää tietoja maksuista saat verkkosivuilta
tai kirjaston työntekijöiltä.

POHJOIS-KARJALAN VAARA-KIRJASTOT

Näiden kaikkien paikkakuntien kirjastot

kuuluvat Vaara-kirjastoihin:

 Heinävesi
 Ilomantsi
 Joensuu
 Juuka
 Kitee
 Kontiolahti
 Lieksa

 Liperi
 Nurmes
 Outokumpu
 Polvijärvi
 Rääkkylä
 Tohmajärvi

https://vaara.finna.fi


